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Zápis ze sch ůze Výboru pro Evropskou unii 
Rady vlády pro nestátní neziskové organizace 

Úřad vlády ČR dne 02.04.2015 

Schůzi výboru pro Evropskou unii Rady vlády pro nestátní neziskové organizace (dále jen 
„Výbor“) řídil jeho předseda RNDr. M. Kundrata. 

Program sch ůze: 

1) Zahájení 

2) Informace o stavu vyjednávání jednotlivých opera čních program ů a o připravova-
ných výzvách za ú časti zástupc ů řídících orgán ů 

3) Průběžný výsledek nominace nestátních neziskových organi zací do monitorova-
cích výbor ů operačních program ů a ukon čená nominace zástupc ů nestátních nezi-
skových organizací do Evropského hospodá řského a sociálního výboru 

4) Různé 

Ad 1) Zahájení 

M. Kundrata zahájil schůzi, přivítal všechny přítomné a představil program dnešní schůze. 
Uvedl, že hlavním důvodem pro svolání dnešní schůze byly pochybnosti o možném využívá-
ní zálohových plateb v programovém období Evropské unie 2014 – 2020. 

Ad 2) Informace o stavu vyjednávání jednotlivých op eračních program ů a o připravo-
vaných výzvách za ú časti zástupc ů řídících orgán ů 

J. Baťková (Operační program Výzkum, vývoj a vzdělávání (dále jen „OP VVV“)) uvedla, že 
v rámci OP VVV zálohové financování fungovat bude. OP VVV byl dne 13.03.2015 odeslán 
ke schválení Evropské komisi (dále jen „EK“). Dne 24.03.2015 se konalo jednání přípravné-
ho monitorovacího výboru (dále jen „MV“). Byl zveřejněn indikativní plán výzev OP VVV. Vý-
zvy však budou vyhlášeny až po jejich schválení řádným MV. MV se bude scházet častěji 
než v minulém programovém období. 

D. Nohejlová (Ministerstvo pro místní rozvoj – Národní orgán pro koordinaci (dále jen „MMR-
NOK“)) jen upřesnila, že řídící orgán může po splnění kritérií od MMR-NOK a po schválení 
vládou výzvu vyhlásit ještě před oficiálním schválením operačního programu. Nelze však 
zatím hodnotit žádosti. 

H. Petroková (Operační program Zaměstnanost (dále jen „OP Z“)) konstatovala, že OP Z byl 
EK znovu předložen v únoru letošního roku. Schválení se předpokládá v polovině května. 
MV se sejde až na řádném zasedání po schválení OP Z. Nominace zástupců nestátních ne-
ziskových organizací (dále jen „NNO“) do MV byla akceptována. OP Z bude používat jak 
platby ex post, tak platby ex ante. Režimy plateb se budou lišit dle konkrétních výzev. Pokud 
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bude žadatelem NNO v oblasti sociálního začleňování, bude její výše spolufinancování 0 %. 
Na dotaz P. Francové, zda budou NNO moci být příjemci v rámci výzvy na sociální podniká-
ní, odpověděla H. Petroková, že v takovém případě by došlo k nerovnému postavení mož-
ných příjemců – NNO s 0 % spolufinancováním a obchodních společností s 15 % spolufi-
nancováním. Musela by být umožněna výjimka pro NNO, aby musely spolufinancovat rovněž 
15 %. Dále uvedla, že v rámci OP Z budou realizovány i integrované územní investice, inte-
grované plány rozvoje území, stejně jako komunitně vedený místní rozvoj (dále jen „CLLD“). 
OP Z bude podporovat i síťování NNO, ale jen v tématech, které se týkají OP Z. H. Petroko-
vá konstatovala, že zatím neplánují navýšit alokaci na CLLD. 

O. Kubín (Integrovaný regionální operační program (dále jen „IROP“)) upozornil, že v IROP 
se s ex ante platbami nepočítá, protože se jedná o tzv. „tvrdé“ projekty. První výzvy jsou plá-
novány na druhou polovinu roku 2015. MV je naplánován na 30.06.2015. Dokončuje se pro-
gramový dokument, příručky, hodnotící kritéria. Ke každému specifickému cíli IROP existuje 
pracovní tým, kde budou i zástupci NNO. O. Kubín uvedl, že nominace do MV obdrželi, za-
tím však nelze přislíbit, jak jim bude vyhověno. 

H. Frištenská požádala O. Kubína o zaslání soupisu pracovních týmů včetně seznamu jejich 
členů. 

B. Holková (Operační program Životní prostředí (dále jen „OP ŽP“)) uvedla, že 23.03.2015 
se konala „nultá“ schůze MV. Nominace zástupců NNO do MV byly v podstatě akceptovány. 
Možná ještě dojde ke změně, protože EK požaduje, aby byl počet členů MV snížen. Pracuje 
se na hodnotících kritériích. V polovině dubna 2015 budou vyhlášena avíza výzev. OP ŽP by 
měl být schválen v polovině května 2015. V rámci OP ŽP je to s platbami podobně jako 
v IROP – tedy platby ex ante se nebudou používat. 

O. Pašek upozornil, že v současné době jsou za NNO v MV členy ti kandidáti, kteří byli navr-
ženi na prvním, druhém a pátém místě. Kromě toho je členem MV i L. Ambrozek za ČSOP, 
i když ČSOP mělo také možnost účastnit se společné nominace. Mělo by se to vyřešit. 

Z. Dvořáková (Program rozvoje venkova (dálen jen „PRV“)) na úvod upozornila, že PRV má 
poněkud odlišný režim od ostatních operačních programů. Uvedla, že v případě projektů 
z PRV nebudou platby ex ante používány, s jedinou výjimkou, a tou je průběžné financování 
podpory mladých zemědělců. PRV již byl předložen EK, neočekávají se zásadní připomínky, 
protože všechno již bylo předjednáno. Dokončuje se nominační proces do MV. Také je prav-
děpodobně čeká tlak na snížení počtu členů. Jednání MV je naplánováno na 23.06.2015. 

J. Krist kritizoval PRV, že je zaměřen prakticky výhradně na podporu podnikání na venkově. 

S. Svitáková (Operační program Praha – pól růstu České republiky (dále jen „OP PPRČR“)) 
uvedla, že co se týče části OP PPRČR, financované z Evropského sociálního fondu, 
s platbami ex ante počítají. V současné době nemají dojednanou problematiku indikátorů. 
OP PPRČR by mohl být schválen do konce června. Harmonogram výzev již byl zveřejněn 
a je průběžně aktualizován. První výzvy by mohly být vyhlášeny v září / říjnu 2015. NNO jsou 
jako příjemci skoro všude, s výjimkou prioritní osy 2. Všechni tři navržení zástupci NNO do 
MV byli zahrnuti do seznamu členů MV. Tento seznam je nyní diskutován s EK. Zřídili i pra-
covní skupinu pro plánování výzev, do které také požádali o nominaci. MV by se měl poprvé 
sejít 09.06.2015, pokud bude do té doby schválen OP PPRČR. OP PPRČR je spolufinanco-
ván z 50 % z národních zdrojů, Magistrát hlavního města Prahy předpokládá, že jeho podíl 
v tom bude minimálně 45 %. Na dotaz R. Hakena odpověděla S. Svitáková, že se neuvažo-
valo o zapojení CLLD do OP PPRČR. Nepočítá se ani s uvolněním prostředků na síťování 
NNO. 
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R. Komiková (Operační program Rybářství (dále jen „OP R“)) konstatovala, že i OP R bude 
schválen zřejmě v polovině května. OP R je zaměřen jen na podnikatele v oblasti akvakultu-
ry. MV byl ustanoven v lednu 2015, přípravné jednání proběhlo 26.02.2015. Nominaci od 
Rady vlády pro NNO (dále jen „RVNNO“) řeší s EK. První výzvy budou vyhlášeny na přelo-
mu června / července. 

J. Krist se zeptal, zda je Ministetsvo zemědělství ochotno přijmout za člena MV zástupce 
ekologické nebo protikorupční NNO. R. Komiková uvedla, že je k tomu nic nenutí, neboť 
v minulosti se operační program nepotýkal s problémy korupce či ochrany životního prostře-
dí. Připustila však možnost, aby se zástupce takové NNO stal stálým hostem. 

O. Pašek v této souvislosti upozornil, že EK má zájem na tom, aby v MV nebyli jen zástupci 
příjemců pomoci, ale také ti, kteří budou implementaci kontrolovat. 

D. Nohejlová uvedla, že víceletý finanční rámec by mohl být schválen dne 21.04.2015. Poté 
tedy budou moci být oficiálně schváleny všechny operační programy. 

Ad 3)Průběžný výsledek nominace nestátních neziskových organi zací do monitorova-
cích výbor ů operačních program ů a ukon čená nominace zástupc ů nestátních nezis-
kových organizací do Evropského hospodá řského a sociálního výboru 

M. Kundrata konstatoval, že všechny podstatné informace o zástupcích NNO v MV již zazně-
ly v rámci bodu 2. Proto požádal H. Frištenskou, aby podala přítomným informaci o výsledku 
nominace do Evropského hospodářského a sociálního výboru (dále jen „EHSV“). 

H. Frištenská uvedla, že dne 06.03.2015 o tom jednala RVNNO. Bylo shromážděno celkem 
7 kandidátů, kteří se všichni zasedání RVNNO zúčastnili. O kandidátech členové RVNNO 
hlasovali v tajném hlasování. Do EHSV byli nominováni tito kandidáti: Z. Brzobohatá, 
P. Trantina, R. Haken a L. Curylo. O všech členech EHSV za Českou republiku bude nako-
nec rozhodovat vláda. 

Ad 4) Různé 

R. Haken zdůraznil, že je nutné získat seznam všech partnerských struktur, týkajících se 
implementace operačních programů, aby do všech mohli být nominováni zástupci NNO. 
Upozornil, že NNO nebyly přizvány k dočerpání finančních prostředků z operačních progra-
mů z období 2007 – 2013. V souvislosti se zapojením NNO také R. Haken kritizoval, že ne-
byl vůbec zmíněn tzv. Junckerův balíček. 

D. Nohejlová uvedla, že si nemyslí, že by byl Junckerův balíček vhodný pro NNO, protože 
v jeho rámci má být používáno primárně finančních nástrojů a má se jednat o velké investiční 
projekty s přeshraničním dopadem. 

O. Pašek konstatoval, že na dnešní schůzi nezazněla žádné informace o Operačním pro-
gramu Technická pomoc (dále jen „OP TP“). 

H. Frištenská odpověděla, že od OP TP nepřišla na dotaz sekretariátu RVNNO žádná odpo-
věď. Sekretariát RVNNO však s řídícím orgánem OP TP jedná na téma podpory síťových 
NNO. Jednání probíhají i mezi řídícím orgánem OP TP a EK. 
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Na závěr RNDr. M. Kundrata poděkoval všem přítomným a schůzi Výboru ukončil. 

       RNDr. M. Kundrata, v.r. 
       předseda Výboru pro Evropskou unii 
          Rady vlády pro nestátní neziskové organizace 


